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Bir gazete 
idarehanesini gezdim

Çoğu insan yediği 
ürünü seçme şansına 

sahip değil

Aykut Tuzcu Amerika’dan yazıyor:

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

24 Ağustos 2011 tarihli yazısıdır.

2’DE

Hanedan Yönetimi 

 

4’TE4’TE

4’TE

Tunus, Mısır, Libya…
Üçünün ortak paydası bir hayli çok. Ama 

beni asıl ilgilendiren en önemlisine İstanbul 
Sabah Gazetesi Başyazarı Erdal Şafak 
değinmiş.

“Üç diktatörlük de ‘Hanedan yönetimi’ne 
dönüşmek üzereydi” diyor.

Tunus’ta Zeynel Abidin Bin Ali yerine 
oğlu Muhammed Bin Ali’yi hazırlıyordu. 
Hatırlayacaksınız, Tunus’tan apar topar 
tüymek için havalanında uçağa binmeye 
nazlanınca eşinin “Bin şu uçağa geri zekalı” 
dediği Bin Ali…

2005 yılında tüp bebek yöntemiyle dünyaya 
getirdikleri Muhammed 18 yaşına gelince 
babasından bayrağı devralacak, 

Burası gazete bürosundan çok 
uzay merkezine benziyordu. 
Gazeteciler Cemiyeti Başkanı 
garip bakışlarımı fark etmiş 
olacak ki “Bozma kafanı... Bırak 
elektronik dizgiyi... Biz gidip yemek 
yiyelim..."dedi.

WASHINGTON D.C. 
Üç gün için gittiğimiz 

Baltimore’dan tekrar başkent 
Washington'a dönüyoruz. 

EMEKLİNİN AHI HÜKÜMETİ BİTİRİYOR
Yeni nesil “liyakat” sözcüğüne ne yazık ki 

yabancı. Biz Hacettepe Üniversitesi’nde çok 
iyi öğretmenlerin yetiştirdiği, çok iddialı 
bir bölümü bitirdik. Öğretmenlerimizin her 
biri gerçekten liyakat sahibiydi. Hacettepe 
Üniversitesinin kurucusu, efsane rektör İhsan 
Doğramacı bizim kaydolduğumuz İşletme 
Yönetimi bölümünü o yıl ilk defa Hacettepe 
Üniversitesi bünyesine eklemişti ve biz 22 
öğrencinin gerçekten birer kobay gibi, en 
mükemmel şekilde yetişmesini sağladı. 

Sağlıklı bir üretim yöntemi olan 
organik tarımın AB ülkelerindeki 
tarımsal alanın yüzde 8'inde, 
ülkemizde ise tüm tarımsal alanının 
sadece yüzde 2'sinde uygulandığını 
açıklayan Ziraat Mühendisleri 
Odası Başkanı Karaca Bozgeyik, 
"Organik tarım hem insan hem 
de toplum sağlığı için son derece 
önemli bir üretim yöntemi. 

Baskında 2 milyon 336 bin 773 dolar, 6 bin 30 avro, 9 bin 870 lira, 31 bin 256 
Suudi Arabistan riyali, 1 kilo külçe altın ve 348 gram hurda altın ele geçirildi

Antep’te kara para aklama Antep’te kara para aklama 
operasyonunda 6 kişi tutuklandıoperasyonunda 6 kişi tutuklandı

Antep jandarma, “Havala” yöntemi ile kara para aklayan çeteye baskın yaptı. Baskında 2 milyon 
336 bin 773 dolar, külçe altın ve çok sayıda para ele geçirildi. Gözaltına alınan 6 zanlı tutuklandı.

Valilikten yapılan açıklamaya 
göre, İl Jandarma Komutanlığı 
ekipleri, Cumhuriyet Başsavcılığı 
koordinesinde, Şehitkamil ilçesinde 
danışmanlık hizmeti altında "Hawala" 
olarak bilinen yasa dışı para transfer 
yöntemiyle haksız kazanç sağlayanlara 
yönelik operasyon düzenledi.

Ekipler, iki iş yeri ve araçta yaptıkları 
aramada, 2 milyon 336 bin 773 dolar, 
6 bin 30 avro, 9 bin 870 lira, 31 bin 
256 Suudi Arabistan riyali, 1 kilogram 
külçe altın ve 348 gram hurda altın, 
ajanda, para sayma makinesi ve 6 cep 
telefonunu ele geçirdi.

‘’Üretime dayalı bir ekonomik model geliştirmediğimiz 
sürece sağlıklı bir kalkınmadan söz edemeyiz”

Kentte işsizlik rakamları ülke 
ortalamasının altında değil!
İşsizliğin artmasının üretimin düştüğünün bir göstergesi olduğunu dile 

getiren Genel İş Sendikası Gaziantep Şube Başkanı Süleyman Göçmen, 
kentteki işsizliğin ülke ortalamasının altında olmadığını vurguladı. 

Türkiye 
İstatistik 
Kurumu, Haziran 
ayı işgücü 
istatistiklerini 
açıkladı. Yapılan 
araştırmaya göre 
15 ve daha yukarı 
yaştaki kişilerde 
işsiz sayısı 
Haziran ayında 
bir önceki aya 
göre 234 bin kişi 
artışla 3 milyon 
305 bin kişiye 
yükseldi. 

Yüksek vergiler eşitsizliği artırıp 
yoksulluğu derinleştiriyor

Sağlık ve Sosyal Hizmet Emekçileri Sendikası Gaziantep Şube Başkanı Serpil Dağdemir, ‘’Ülkemizde artan enflasyon 
karşısında düşük kalan maaş ve ücretler yoksulluk sınırının da altına düşerek asgari ücret seviyesine yaklaşırken, çalışanlardan 
alınan yüksek vergiler eşitsizliği artırıp yoksulluğu derinleştiriyor. Üstelik adaletsizce kesilen vergilerden oluşan hazine 
gelirinin büyük kısmı, Arjantin’den sonra dünyanın en yüksek faizini veren Türkiye’de faiz giderlerine harcanıyor’’ dedi. 

Ülkemizde yaşanan derin yoksulluğun, en çok 
sağlığını korumaya çalıştığımız çocukları etkilediğini görüyoruz

Antep’teki aile hekimleri ve sağlık 
çalışanları vergi de adalet eylemlerini 
sürdürüyor. Bu hafta 25 Aralık Devlet 
Hastanesi Acil önünden seslenen sağlık 
çalışanları enflasyon ve işsizliğin arttığını 
ve çalışanların yoksullaştığının altını çizdi.

Vergide adalet için sesimizi
daha fazla yükseltmeliyiz

Dağdemir, ‘’Gelir ve vergide adalet 
taleplerimize kulak tıkayan hükümetin 
elektrikten sonra doğalgaza da yüzde 38 
oranında zam yapması, giderek artan 
işsizlik ve yüksek faiz dönemi ile birlikte 
bir durgunluk dönemine girdiği anlaşılıyor. 
Önümüzdeki dönemde emeğiyle geçinen 
halkın ve çalışanların yaşayacağı gelir 
eşitsizliği ve adaletsizliğinin daha da 
artacağı endişesiyle acilen gelirde ve 
vergide adalet için sesimizi daha fazla 
yükseltmeliyiz’’ çağrısında bulundu. 

Çocuk yoksulluğuna değinen Başkan 
Dağdemir, ‘’Ülkemizde yaşanan derin 
yoksulluğun, en çok sağlığını korumaya 
çalıştığımız çocukları etkilediğini 
görüyoruz. Nitekim Aile ve Sosyal 
Hizmetler Bakanlığı’nın “Çocuk Desteği 
Bileşeni” kapsamında 2,2 milyon hanedeki 
5,4 milyon çocuk için 900 milyon TL’lik 
ödeme yapıldığını açıklamasının, çocuk 
yoksulluğunun boyutunu göstermesi 
bakımından önemli olduğunu 
düşünüyoruz. Çocuk yoksulluğunun 
önlenmesinin, çocuklar hastalanmasın 
diye yaptığımız aşı kadar önemli olduğunu 
hatırlatmak istiyoruz’’ şeklinde konuşma 
yaptı. 

Kayıt parası veya başka ad altında zorunlu olarak ücret alınmayacak

İlkokullarda sınav saati uygulaması kaldırıldı
Milli Eğitim Bakanlığı (MEB), 2024-

2025 eğitim öğretim yılına yönelik 
hazırlık genelgesini yayımladı. 4’TE

Peynirciler, sezondan 
umduğunu bulamadı

4’TE

Kalp ameliyatı 
geçiren minik 
Hüseyin’e 
oyuncak götürdü

Şehitkamil Belediye 
Başkanı Umut Yılmaz, 
tedavi süreci Şehitkamil 
Belediyesi tarafından 
üstlenilen ve başarılı bir 
kalp ameliyatı geçiren 2 
yaşındaki Hüseyin Ünal’ı 
evinde ziyaret etti. 4’TE

Gazikent Mahallesi, beklenen 
hizmetlerin gelmesinden memnun

4’TE



“Üç diktatörlük de 
‘Hanedan yönetimi’ne 
dönüşmek üzereydi” diyor.

Tunus’ta Zeynel 
Abidin Bin Ali yerine 
oğlu Muhammed Bin 
Ali’yi hazırlıyordu. 
Hatırlayacaksınız, 
Tunus’tan apar topar 
tüymek için havalanında 
uçağa binmeye nazlanınca 
eşinin “Bin şu uçağa geri 
zekalı” dediği Bin Ali…

2005 yılında tüp bebek 
yöntemiyle dünyaya 
getirdikleri Muhammed 18 
yaşına gelince babasından 
bayrağı devralacak, 
Muhammed’in annesi eski 
kuaför Leyla Trabelsi’de 
Osmanlı devrinde olduğu 
gibi padişah anası olacak, 
ülkeyi perde arkasından 
yönetecekti!

Mısır’da Hüsnü 
Mübarek’in halefi oğlu 
Cemal’di.

fiafak’a göre Hüsnü Bey’i 
deviren görünürde olduğu 

gibi halk değil, kendisinden 
nefret eden orduydu!

Herneyse, şimdi baba 
oğul ‘kafeste’ yargılanıyor.

Libya’da ise Muammer 
Kaddafi’nin ‘Doğal halefi’ 
olarak oğlu Seyfülislam 
gösteriliyordu. Gerçi, 
Kaddafi’nin çocukları 
çoktan Avrupa’nın 
altını üstüne getirmeye 
başlamışlar,isviçre’de büyük 
bir skandala sebebiyet 
vermiş; Libya,isviçre’yi 
diplomatik ilişkileri 
kesmekle tehdit etmiş, 
sonundaisviçre’nin özür 
dilemesiyle taraflar 
sakinleşmişti. Yani 
çocuklar bir anlamda zaten 
idareyi ele almıştı!

Modern, aydınlık, 
demokrat sıfalarının 
yakıştırıldığı Seyfülislam, 
eğer canlı yakalanabilirse, 
babası Kaddafi’yle, tabii o 
da canlı elegeçirilebilirse, 
birlikte La Haye’deki 
Uluslararası Ceza 

Mahkemesi’nde hesap 
verecek!

Saddam’ın oğulları Uday 
ve Kusay’da yönetime 
ortak olmuşlar, Bagdat’daki 
kadınlar, ihaleler, kısaca 
zevk ve para onlardan 
sorulur olmuştu. 

Ne oldu? Vücutlarına 
giren belki de yüzlerce 
kurşunla delik deşik 
edildiler!

Yazımın başında 
söylediğim gibi bütün 
bunlar bana çok 
ilginç geliyor ama 
yadırgamıyorum!

Kimin elinde güç varsa, 
muktedirse aynı mantıkla 
hareket ediyor!

Ülkenin başkanı veya 
diktatörü olması şart değil; 
bir dernek başkanı, bir 
oda başkanı, bir cemiyet 
başkanı, bir bilmem ne 
başkanı aynı şeyi yapmaya 
tevessül ediyor. 

Ama oluyor ama 
olmuyor!..
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25 Aralık Devlet Hastanesi     342 338 17 31
Sevgi Hastanesi      342 220 60 60

ULAŞIM 
HAVAŞ        342 215 22 63
THY        342 320 15 65

2 www.gaziantepsabah.com 
gaziantepsabah@yahoo.com

SAYFA
15 AĞUSTOS 2024 

PERŞEMBE

EKONOMİ
HABERLERİ

ŞAHİNBEY NÖBETÇİ ECZANELER
OKUTUCU ECZANESİ

Bey Mahallesi İstasyon Caddesi No:13/F (Özel Hayat 
Hastanesi Yanı ) / ŞAHİNBEY

Telefon : 03422303399
BİLECEN ECZANESİ

Güneş Mh.1 Nolu Cd.76/A (1 Nolu ASM - Duran Duran 
Somun Fırını Yanı) / ŞAHİNBEY Telefon : 03423364700

TUNA ALBAYRAM
Serinevler Mahallesi 99040 Nolu Sokak No:8/B 

(Serinevler Sağlık Ocağının Üst Sokağı, Perilikaya Toki 
Konutları Arkası) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0553 910 41 78
KESKİNÖZ ECZANESİ

23 Nisan mah. Üniversite bulvarı. (Özel Kemal Bayındır 
Hastanesi Yanı ) / ŞAHİNBEY

Telefon : 360 90 30
YALÇINKAYA ECZANESİ

İbni Sina Mahallesi 400 Nolu CADDE No 79 A/J 
Şehir Hastanesi Civarı , Türkcell Ayaz İletişim Yanı / 

ŞAHİNBEY / Telefon : 0539 577 70 93
AKPINAR ECZANESİ

Güneykent Mahallesi 102230 Nolu Cadde No:45/108-
109 (Güneykent Türkiye Petrolleri Yanı, Defa Life 

Hastanesi civarı) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0535 207 27 04
YEDİTEPE ECZANESİ

Yeditepe mahallesi 85083 nolu sokak No: 23/A Şahinbey 
ilçe sağlık müdürlüğü yanı / ŞAHİNBEY

Telefon : 0534 686 00 27
REŞAT ECZANESİ

Karataş 1.Bölge BARBAROS ERSAATÇİ CAMİ 
ARKASI BAĞLARBAŞI ASM KARŞISI / ŞAHİNBEY

Telefon : 03423710692-91

ŞEHİTKAMİL NÖBETÇİ ECZANELER
ARIKAN ECZANESİ

Mücahitler Mahallesi Gazi Muhtar Paşa Bulvarı 
No:58/B ŞehitkamilGAZİANTEP ( NCR Hastanesi yanı ) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 326 46 26

ISTASYON OCAK ECZANESI
Ali Fuat Cebesoy Bul. ( Şehitkamil Belediye Karşısı) / 

ŞEHİTKAMİL / 
Telefon : 0342 325 60 30

ERKENT ECZANESI
Cemil Alevli Cad.(Cahit Nakıpoğlu İlköğretim Okulu 

Civarı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 321 45 00

İNCİ ECZANESİ
Fevzi Çakmak Bul. N:42/C (25 Aralık Devlet Hastanesi 
Acil Karşısı-Tramvay Durağı Yanı) / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0342 339 10 00
YENI ÇIKSORUT ECZANESİ

Umut mahallesi 82 nolu cadde no.56.B (TATLICI 
AYHAN ÇAPRAZI, KURTOĞLU MARKET-FOTO 

ÇELİK YANI.)Şehitkamil Gaziantep / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 05413551509

SEHER ECZANESİ
Özgürlük Mah. 68 Nolu Sok No:52 (Şehitkamil Dev.

Hast.Civ.-Özgürlük Uzay Çatı Yanı) / 
 ŞEHİTKAMİL

Telefon : 03423249049
ŞULE ECZANESİ

Merveşehir Mahallesi 49017 Nolu Sokak No:15/I 
(Merveşehir ASM Bitişii) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0542 212 57 27
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

Hanedan Yönetimi 

IMF Başkanı’ydı, tecavüzcü oldu ama aklandı
Ajanslar dün şu haberi geçti:
“New York Yüksek Mahkeme 

Yargıcı Michael Obus, geçtiğimiz 
Mayıs ayında tecavüz iddiasıyla 
hakkında dava açılan Strauss-
Kahn’a yönelik cinsel saldırı 
suçlamalarını düşürdü.

“Manhattan’daki lüks bir 
otel odasında Gineli görevli 
Diallo’ya cinsel saldırıda 
bulunduğu iddiasıyla 15 Mayıs’ta 
tutuklanarak cezaevine gönderilen 
62 yaşındaki DSK, üç gün sonra 
IMF başkanlığı görevinden 
istifa etmişti. 20 Mayıs tarihinde 
kefaletle serbest bırakılarak ev 
hapsine konan IMF eski Başkanı, 
1 Temmuz’dan beri tutuksuz 
yargılanıyordu.”

Adam IMF Başkanıydı. 
Dünyanın en kudretli 
adamlarından biriydi. Gelecek 
sene Fransa Cumhurbaşkanı 
seçilebilmek için aday olmaya 
hazırlanıyordu. Tahminler de 
olacağı şeklindeydi.

Ama ne oldu?
Dünyanın en pespaye suçlaması 

ile elleri kelepçelendi, hakim 
karşısına çıkarıldı ve tutuklandı.

Sonrasında, IMF Başkanlığı’ndan 
istifa etmek zorunda kaldı. 
Savunmasız bir kadına karşı 
tecavüze yeltenmesi nedeniyle 
insanlar kendisinden nefret etti. 
Bütün saygınlığını kaybetti.

Suçu kanıtlanmadığı halde, 
adamı arsız ve tecavüzcü kabul 
ettik, bizim tecavüzcü Çoşkun’la 
karşılaştırdık ve kararımızı verdik: 
Boynu vurula!

Hakim adamı akladı.
Kamu vicdanında aklandı mı 

bilmiyorum.
Ama, hakimin akladığı bir 

insanı dünya medyası yerin dibine 
batırdı. 

Bakalım oradan çıkabilecek mi?

Aykut Tuzcu’nun 
24 Ağustos 2011
tarihli yazısıdır

Tunus, Mısır, Libya…
Üçünün ortak paydası bir hayli 

çok. Ama beni asıl ilgilendiren en 
önemlisine İstanbul Sabah Gazetesi 
Başyazarı Erdal Şafak değinmiş.

Ankara'nın Şereflikoçhisar 
ilçesinde soğan tarlalarında 
hasat başladı, ancak rekoltenin 
düşüklüğü hem hasat yapan 
mevsimlik tarım işçilerini hem 
de üreticileri düşündürmeye 
başladı. Tarlada soğanın 
kilosuna 2,5-5 TL arasında 
fiyat biçilmesi nedeniyle 
üretici bir sonraki yılın 
hesabını yapamaz hale geldi. 

Şanlıurfa'nın Siverek 
ilçesinden ailesi ile 
mevsimlik tarım işçisi olarak 
Şereflikoçhisar'a gelen Adnan 
Kurt hem artan maliyetlerden 
şikayet etti hem de üreticinin 
yaşadıkları sorunları aktardı. 

Tarımdaki sorunlar sebebiyle 
çiftçinin tarlasını ekemeyecek 
durumda olduğunu 
vurgulayan Kurt, şunları 
söyledi:

"Soğan işi yapıyoruz. Bu 
sene verim yok maliyet çok. 
Çiftçiler komple zararda. 
Çiftçiler hep isyanda. Biraz 
sonra kavun tarlasına 
gideceğiz, adam toplamış 
mahsul para etmiyor. Soğanın 
dönümde 20 bin TL maliyeti 
var kilosu 5 liradan satılıyor, 
bu sene verim yok. Gübre, 
ilaç, elektrik, tarla icarı pahalı 
şimdi bunlar kendisini nasıl 
kurtaracak? Allah kurtarsın 

bunları. Durum zor, işçiler 
de mutlu değil para etmediği 
zaman nasıl olacak? Bu 
adam nasıl parayı ödeyecek, 
ödeyemiyorlar çek veriyorlar. 
3-4 aylık çek veriyor. Bu 
işçiler burada çalıştıktan 
sonra neyle geçim yapacak, 
bir ay sonra memlekete 
gidecekler.  Para etmediği 
zaman işçilerin parasını 
nasıl ödeyecek? Böyle kalırsa 
millet bırakacak. Reyhanlı’da 
soğanlar hep tarlada kaldı, 
para etmedi. Çiftçi acı çekiyor. 
Bu sene burası da öyle 
oldu. Çiftçi ne yapacak, zor 
durumda. Çiftçi bıraksa biz ne 
yapacağız? Memleketimizde 
fabrika yok, iş yok. Biz 
hepimiz açlıktan öleceğiz."

240 dekar tarlada soğan 
üreten Muzaffer Çelik ise 5 
milyon TL masraf yaptığını, 
3-4 milyonluk zararı 
olduğunu vurgulayarak şöyle 
konuştu:

Bundan yıllar önce 
Mersin’de bir arkadaş Sayın 
Cumhurbaşkanı sormuştu, 
'anamız ağladı' demişti. Ben 
o arkadaşın gözlerinden 
öpüyorum. Ona katılıyorum, 
çiftçinin annesi de babası da 
dedesi de yedi sülalesi ağlıyor 
şuan. Durum çok feci ama 
biz müstehak bir milletiz. Var 
olan mevcut sistemi 20 yıldır 
ayakta tutan biziz, bizim şimdi 
kızmaya hakkımız yok. Bir 
insanı sen yaratır, var edersin 
ondan sonra kalkar sitem 

edersin bu da doğru olmaz 
bana göre. Benim burada 
240 dönüm ekilişim var ben 
her akşam hesap yaparım. 
Çünkü burada verdiğim 
benim 30 yıllık emeğim. 
Öyle kara para değil. Benim 
param olsa ben de gider 
yatırırdım, keyfime bakardım 
ama Allah nasip etmesin. 
240 dönüm yerim var benim 
yaklaşık 5 milyon masrafım 
gitmiş. Dönümüne yaklaşık 
20 bin lira bir para gitmiş. 
Çuval, ip, bunun nakliyesi, 
deposu, işçiliği hariç. Şu 
anda benim alacağım tonaj 
bu fiyatlarda benim nereden 
baksan 3-4 milyon zararım 
var. Ben ne yapacağım 30 yıl 
emek verdim bir ev aldım 
gidip onu mu satayım. Bir 
baba, anne 3-4 evlat dünyaya 
getiriyor 3-4 evlada aynı 
muameleyi yapmak zorunda. 
İkisine harçlık ver diğerine 
verme 'Cehennemin dibine 
ne hali varsa görsün' şu 
anda biz onu yaşıyoruz. 
2018’de mahsulümüz biraz 
iyiydi, götürdük depo yaptık 
tarlada yeteri kadar yerimiz 
olmadığı için. Götürdük bir 
yerde muhafaza ettik bir 
usul hatası yaptık. Gidip hal 
kayıt sistemine bildirmemiz 
gerekirdi onu yapmadık 
ve mahkemelik olduk. 2 
defa ifade verdim, terörist 
olduk, soğan teröristi olduk. 
O seneden beri hep zarar 
ediyorum.” Cumhuriyet

Çiftçinin anası da babası da Çiftçinin anası da babası da 
dedesi de yedi sülalesi de ağlıyordedesi de yedi sülalesi de ağlıyor

Ülke genelinde çiftçilerin ürünlerinin para etmemesi nedeniyle tepki ve eylemleri sürerken; 
Ankara’nın Şereflikoçhisar ilçesinde hasadına başlanmasına karşın girdi maliyetlerinin 
yüksekliğine ek olarak rekoltede görülen düşüklük üreticiyi düşündürüyor. 240 dönüm tarlada 
soğan üreten çiftçi Muzaffer Çelik "Çiftçinin anası da babası da dedesi de yedi sülalesi ağlıyor" dedi.

Siirt, Gaziantep ve 
Şanlıurfa fıstığına rakip 
çıkan Diyarbakır fıstığında 
hasat süreci devam ediyor. 
150 dönümde hasat yapan 
üretici, verimden geçen 
seneye göre memnun.

Diyarbakır ekonomisine 
katkı sağlayan fıstık, Çınar 
ilçesinde yaygınlaşmaya 
devam ediyor. İlçede bin 
dönüme yakın fıstık ağacı 
dikimi oluştu. Bunun 150 
dönümünde hasat süreci 
devam ediyor.

Fıstık üreticisi Mehmet 
Salih Arzu, İHA 
muhabirine, yaklaşık 35 
yıldır bu işi yaptıklarını 
söyledi. Ellerinde şu anda 
150 dönüm fıstık olduğunu 
belirten Arzu, yeni yapmış 
oldukları bahçeleri de 
olduğunu ifade etti.

Fıstığı Diyarbakır'da 
yaygınlaştırmak adına 
yeni bahçeler yaptıklarını 
aktaran Arzu, “Son 3 yıldır 
Çınar'da bin dönüme yakın 
arazi yapılmaya başlandı. 
Eski bahçeler ise 300-
400 dönüm var. Şu anda 
ise 150 dönümde hasat 
yapıyoruz. 3 gündür hasat 
yapıyoruz. Verim, geçen 
seneye nazaran iyi. Dönüme 
ortalama 100-150 kilo 
alınıyor. Bu da ağaç başına 7 
ila 10 kilo arasında” dedi.

“Sıkıntı yaşıyoruz. 
Hasadı yaptıktan sonra 
mecbur olarak Gaziantep'e 
gönderiyoruz. Gaziantep'e 
gönderdiğimizde de 

elimizdeki fıstığı istedikleri 
fiyata bırakıp geliyoruz” 
diyen Arzu, şöyle konuştu:

“Çünkü burada elimizde 
eleme, paketleme tesisi 
olmadığı için toplayıp 
oraya götürüyoruz. Orada 
imkanlar var, kurutma 
tesisi var. Burada böyle 
bir şey olsaydı fıstığı 
ucuza vermezdik. Fıstığı 
yaygınlaştırmak açısında 
bölgede yeni yeni bahçeler 
yaptık. Gaziantep fıstığı 
değil de neden Diyarbakır 
fıstığı olmasın.”

Çorak ve verim 
alamadıkları arazilerinin 
çok olduğunu kaydeden 
Arzu, “Bunları 
değerlendirmek açısından 
fıstığı yaygınlaştırmak güzel 
bir şey. Bölgede yaygın 
olmadığı için fıstık hasadını 
da bilen kişilerin yapması 
lazım. O yüzden işçileri de 
Şanlıurfa'dan getirtiyoruz. 
Çünkü bilinçli işçilik 
yapılıyor. Bu bilinçli işçilik 
demek gelecek senenin 
verimini etkileyecek şekilde 
yapılıyor. Bilinçsiz bir işçiyle 
toplarsanız bu ağaca zarar 
veriyor. Günde ortalama 
30-35 işçi çalışıyor. Bu hasat 
3-4 gün sürecek. Kalite 
olarak Şanlıurfa ve Siirt'ten 
daha kaliteli olduğunu 
biliyoruz. Burada hem 
Siirt, hem de Şanlıurfa türü 
fıstık var. Yakın bölgelerden 
aldığımız aşılamalar ile bu 
bahçeler oluşuyor” diye 
konuştu.cumhuriyet

Diyarbakır'da da fıstık hasadı başladı
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WASHINGTON D.C. 
Üç gün için gittiğimiz 

Baltimore’dan tekrar başkent 
Washington'a dönüyoruz.  
Gazeteciler cemiyeti başkam ile 
beraber yemek yiyeceğiz. Ertesi 
günde Amerika’nın ortalarında 
yer alan Iowa eyaletinin başkenti 
Des Moines şehrine uçacağız.

5000 gazeteyi temsil eden, çok 
etkili bir kimse olduğu belirtilen 
Mr. Street, şık giyinen, yakışıklı, 
mütevazı gerçek bir Amerikalı. 
Bize Amerika'da yayınlanan 
gazeteler hakkında bilgi 
veriyor. Sonra beraber «USA 
Today» gazetesine gidiyoruz. 
Aslında buraya bir gazete 
idarehanesi demek çok zor. 
Zira burası bir uzay merkezine 
benziyor. Acayip acayip aletler 
var. Daktilo denen nesneyi 
kaldırmışlar. Hep bilgisayar 
kullanıyorlar. Her muhabirin 
önünde bilgisayar monitörü 
(ekranı) var. Muhabir haberi 
bilgisayarın önüne yazıyor. Eğer 
imla hatası yaparsa, bilgisayar 
hemen muhabiri uyarıyor. Zira 
İngilizcedeki bütün kelimeler 
bilgisayarın hafızasına verilmiş. 
İmla hatası yapılınca makina 
hemen uyarıyor muhabiri. 
Yayın müdürleri bir düğmeye 
basmakla aynı haberi kendi 

masalarının üzerindeki monitöre 
(ekrana) getirebiliyorlar. Gerekli 
düzeltmeleri önlerindeki tuşlara 
basarak yapabiliyorlar. Daha 
sonra bir tuşa basmakla haber 
elektronik olarak dizilip baskıya 
hazır hale getiriliyor. 

Gazeteciler cemiyeti Başkanı 
bizim garip bakışlarımızı fark 
etmiş olacak ki: 

-Bozma kafanı! Bırak elektronik 
dizgiyi, uzay haberleşmesini. Biz 
gidip yemek yiyelim! Washington 
D.C. de o kadar güzel lokantalar 
var ki, kelimelerle anlatmak 
hayli zor. Yemek ısmarlama 
işini Street’e bırakıyoruz. Zira 
menüdeki yemeklerin ne 
olduğunu anlamak bir hayli 
zor. Lüks lokantaların çoğunda 
böyle. Her yemeğe bir isim 
uydurmuşlar. Amerikalılar 
kendileri hile anlamıyorlar. 
Neyse önümüze görüntüsü 
şahane bir şeyler geliyor. Ne 
olduğunu anlamıyoruz ama, 
tadı fena değildi! Ama tadı asıl 
güzel olan kremşantili taze çilek. 
Şubat ayında, dışarıda ısı eksi 
20 derecede bu yaz meyvesini 
birilerinin kulaklarını çınlatarak 
afiyetle yiyoruz. Göz ucuyla, 
çaktırmadan hesaba bakmayı 
unutmuyoruz. Bizim paramızla 
60. 000 Liracık!

Aykut Tuzcu Amerika’dan yazıyor:

Bir gazete idarehanesini gezdim
Burası gazete bürosundan çok uzay merkezine benziyordu. Gazeteciler 

Cemiyeti Başkanı garip bakışlarımı fark etmiş olacak ki “Bozma 
kafanı... Bırak elektronik dizgiyi... Biz gidip yemek yiyelim..."dedi. NAZAN HIDIROĞLU

Nurettin Aktaş, Erzurum Palu 1947 
doğumlu. Eczacı. Beritan aşiretinden 
geliyor. 5 yıl eczacılık yaptıktan sonra 
ihracat yapmaya başlamış. Küçüklükten 
beri hayvancılıkla uğraşıyor. 3-4 kardeş 
birlikte çalışıyorlar.

-Canlı hayvan ihracatının dünü, bugünü 
ve geleceği hakkında düşünceleriniz 
nelerdir? Sorunlarınızı söyler misiniz?

 -Canlı hayvana geçmiş yıllarda hiç iyi bir 
politika yapılmamıştır. Et-balık kurumu 
bile hayvan üreticisini sömürmüştür. 
Hayvan ucuz fiyata alınıp, üreticinin iflasına 
bile neden olunmuştur. Yem, hayvanın ham 
maddesidir. Canlı hayvanı yetiştiren üretici 
ucuz yemle desteklenmelidir. Şu an hayvan 
ihracatı durdurulduğu halde, harıl harıl 
yem ihraç edilmektedir. Yem fabrikaları 
yüzde 40 kapasite ile çalışmaktadır. Teşvik 
ve polisiye tedbirleri işe yaramamaktadır. 
Formaliteler çok. 1985’te ihraç edilen canlı 
hayvandan prim adı altında yüzde 2 vergi 
iadesi alacağız. İhracat yapalı 30-40 gün 
oldu. Paramızı halâ alamadık. Sanayici 
diğer ihracatçı vb. gibiler destekleniyor. 
Üretici hiç bir yönden desteklenmiyor. 
Üstelik bir de sığırdan 5, keçiden 5 
koyundan 15 dolar fon alınıyor. Bu çok 
yüksektir. Ellerini yakamızdan çeksinler, 
teşvik de istemeyiz. 4 holdingi desteklemek 
için fon yükseldi. Böyle giderse ileriyi çok 
iyi görmüyorum. 

-İhracatın 12 ay açık kalmasını ister 
misiniz? 

-12 ay ihracat açık kalmazsa mal 

beslenmemekte. Üstelik ülke içinde de 
et fiyatları yükselmektedir. Dünyada en 
lezzetli et Türkiye'nindir. İhracatı 3-4 
ay kapatarak yabancı ülkelere besicilik 
öğretiyoruz. Serbest piyasa deniyor. Ama 
gerçek öyle olmuyor. Önceden sığır fiyatı 
düşük idi. Şimdi sığır ve koyun fiyatı 
birbirine yaklaşıktır. Keçi serbesttir. Keçinin 
üretimi bol oluyor. Üretici kazandığı için 
yapıyor. Koyun ve keçi fiyatı da yaklaşık 
aynıdır. Teşvik edilmeli ki üretici üretimini 
artırsın, satışlar olsun. Üretici bu işleri 
başka bir iş yapmayı bilmediğinden 
yapmaktadır. Bunların olmaması gerekir. 

-Sizce et mi, yoksa canlı hayvan mı ihraç 
edilmelidir? Sorunlar nelerdir?

-Bence çok dengesiz durumlar var. Şöyle 
ki, et kesenlerin 8-10 kiloluk kuzunun 
kesilmesine engel olunmuyor. Canlı hayvan 
ihracatına kilo sınırı, taban fiyat konuyor. 
Canlı hayvana oranla etin kilosunun 4-5 
bin dolar civarında olması gerekir. Ancak 
bu böyle olmuyor. Üreticinin emeği birkaç 
holdinge peş keş çekiliyor. Canlı hayvan 
serbest bırakılsa, kuzu kesimi bitecektir. 
Bence adil dengeler konulmalıdır. Şu 
durumda et ihracatı ülke zararınadır. Canlı 
hayvan ihracatı ise üretici zararınadır. 

-Ne gibi tedbirler alınmasını istersiniz? 
-200 dolardan et ihraç ediliyor. Ot demek 

et demektir. Oysa hayvanımızı besleyip, 
İhraç etsek, çok daha yararlı olacaktır. 
Planlı, adil, akılcı ihracat yöntemleri 
bulunmalıdır. Alışımız, satışımız kilo ile 
olmaktadır. Ama neden fon hayvan başına 
almıyor. Bu da yanlıştır. Olmaması gerekir.

Kendi sorunları kendi ağızlarından…

Bir eczacı hayvan ihracatçılığı yapıyorBir eczacı hayvan ihracatçılığı yapıyor
Kuzu kesimi önlenmeli, Et ihracatında da taban fiyat konulmalıdır. 

Fonların yüksekliği, ihracatın ilerisini iyi görmemize engel oluyor.

Zaman zaman yapılan toplantılarda, başta 
belediye yetkilileri olmak üzere diğer görevliler 
sık sık Gaziantep içme sularına kanalizasyon 
sularının karıştığını söyledi. Konu Belediye 
Meclisi toplantılarına da getirilerek olayın gerçek 
yönünün ortaya çıkarılması istendi. Şimdiye 
kadar bu konuda ne yazık ki mesafe alınamadı. 
Vatandaşlar zehir gibi acı klorlu su içmekten 
şikayetçi. Belediye, Sağlık Müdürlüğü yetkilileri 
ve Çevre Sağlığı elemanları Gazlantep içme 
sularına kanalizasyon sularının hangi oranda 
karıştığını, halkın sağlığı yönünden tehlikesi 
nedir laboratuvar tahlilleri yaptırarak ortaya 
koymalıdır. Devamlı olarak yüksek dozda 
sulara klor verilmesinin insan sağ lığı için 
tehlikeli olduğu, vücudun kloru eritmediği, 
dışarıya güçlükle atıldığı bildiriliyor. Suların 
dinlendirilmeden içilmesi halinde de devamlı 
klor kokusu geldiği vurgulanıyor. Sağlıkla ilgili 
yetkililer, su kesilmesi halin de borulara emisyon 
yoluyla mikroplu suların geçebileceğini, bunun 
önlenmesi için yeniden su verildiğinde uzun süre 
musluktan boşa akıtılarak mikroplu suların az da 
olsa dışarı atılmasının sağlanmasını istiyorlar.

Yetkililer ikaz ediyor; 
Şehir içme suyuna 

kanalizasyon suyu karışıyor
İçme suyunun sık sık kesildiğini 

belirten yetkililer, su kesilmelerden 
sonra gelen suyun çokça akıtıldıktan 
sonra kullanılmasını tavsiye ediyor.

Tarım sektörü desteklenmiyor
"İnsanların açlıkla, yoksullukla, mücadele 

ettiği bir dönemde organik tarımdan söz 
edilmesi canımı acıtıyor" diyen Bozgeyik, 
"Sağlıklı ve aynı zamanda çevreye duyarlı 
ürünler yetişmesi talebi organik tarıma 
ilgiyi artırdı. Dünyada 23 milyon hektarda 
organik tarım yapılıyor. Avrupa ülkelerinde 
organik tarım tüm tarım alanının yüzde 
8'ini oluşturuyor. Bizde ise tarımsal alanın 
yüzde 2'si organik tarım alanı olarak 
kullanılıyor. Ülkemizde organik tarımın 
yaygınlaşamamasının birden çok nedeni 
var. Her şeyden önemlisi ülkemizde tarım 
sektörü desteklenmiyor" diye konuştu.

Tarladan sofraya kadar denetim şart
Tarımın belli standartlarda ve kayıt 

altında yapılması gerektiğini, ancak kayıt 
konusunda hiçbir çalışma olmadığını, 
standartlar konusunda ise 2005'te AB 
uyum yasaları kapsamında bir takım 
kriterler belirlendiğini belirten Bozgeyik, 
"Tarladan sofraya kadarki süreçte tarımsal 
üretimin denetim altına alınması lazım. 
Özellikle sanayinin gelişmesiyle birlikte 
tarımda zararlı sayısı arttı. AB sürecine 
girilmesiyle birlikte ülkemizde gıda 
denetimleri konusunda bir hayli gelişme 
sağlandı. Ancak bunlar sadece AB istediği 
için değil, böyle olması gerektiği için, 

halkımız layık olduğu için alınmalıydı. Eğer 
yapılan iyileştir- meler yasal zorunluluktan 
değil, gerçekten öyle olması gerektiği için 
alınsa daha başarılı olur. Artık kayıt altında 
olmayan ürün ihraç edilemeyecek" dedi.

Sorun insanları aşevine 
muhtaç eden sistemde

Ülkemizde yaşanan değişimin tarım 
sektörünü de etkileyeceğini, ancak 
bu etkinin olumlu yönde değişiminin 
sağlanması gerektiğini açıklayan Bozgeyik, 
"Türkiye'de üretilen ürünlerin dünya 
piyasalarında daha fazla yer bulması için 
tarım sektörünün desteklenmesi gerekir. 
Organik tarım yöntemiyle üretilen 
ürünlerin dünya pazarlarında daha iyi 
yer bulması için teknik ve mali konularda 
üretici yalnız bırakılmamalı. Tarım 
sektörünün desteklenmemesi toplumun 
büyük bölümünün sancısı. Çünkü tarım 
sektörü en fazla istihdam alanı yaratan 
sektörlerden biridir." dedi.

Kadın erkek ayrımı yapmadan tüm aileye 
iş olanağı sağlayan bir sektör. Fakat içinde 
bulunduğumuz süreçte tarım sektöründe 
kendi çapında üretim yapanların tamamen 
yok olacağına inanıyorum" şeklinde 
açıklama yaptı.

Pamuk ithalatının önüne geçilebilir
Ciddi bir denetim ve teşvikli organik 

tarımın et, süt, sebze ve meyvelerde 
olmak üzere pek çok alanda ülkeye ciddi 
anlamda kazanç getireceğini, ancak bu 
konunun görmezden gelindiğini dile 
getiren Bozgeyik, "Ülkemiz bu yıl ciddi an- 
lamda pamuk ithal etti. Organik tarımdan 
yararlanılarak ilimizde pamuk üretimi 
gerçekleştirilebilir. Üstelik bunun kar 
marjı da yüksektir. Fakat bu konuda devlet 
desteği şart" dedi.

Çoğu insanın beslendiği 
ürünü seçme hakkı yok

Organik tarım yöntemiyle üretilen sebze 
ve meyvelerin daha sağlıklı olduğunu, 
fakat bir Türkiye insanı olarak insanların 
içinde bulunduğu kötü ekonomik koşullan 
bildiği için bunu tavsiye ederken utandığını 
kaydeden Bozgeyik, "İnsanların aç kaldığı 
bir dönemde organik tarımdan söz 
etmekten rahatsız oluyorum. Halkın yüzde 
70'i yoksullukla mücadele ederken siz 
organik ürün seçin derseniz komik duruma 
düşersiniz. Öncelikli sorun insanları 
aşevlerinde doyurmaya götüren sistem. 
Organik ürün değilse, bunu almayın 
diyemem. Çünkü çoğu insanın beslendiği 
ürünü seçme hakkı yok. Bu anlamda 
insanların açlıkla, yoksullukla mücadele 
ettiği bir dönemde organik tarımdan söz 
edilmesi canımı acıtıyor" diye konuştu.

Organik tarımın gelişmesi halkın gelir seviyesinin artmasıyla doğru orantılı

Çoğu insan yediği ürünü Çoğu insan yediği ürünü 
seçme şansına sahip değilseçme şansına sahip değil

Sağlıklı bir üretim yöntemi olan organik tarımın AB ülkelerindeki tarımsal alanın yüzde 
8'inde, ülkemizde ise tüm tarımsal alanının sadece yüzde 2'sinde uygulandığını açıklayan 
Ziraat Mühendisleri Odası Başkanı Karaca Bozgeyik, "Organik tarım hem insan hem 
de toplum sağlığı için son derece önemli bir üretim yöntemi. Ancak ben insanların 
aşevinden aldıkları yemeklerle geçinmek zorunda kaldıkları bir kentte ve ülkede, organik 
tarım yöntemiyle üretilen ürünleri tercih edin demeye utanıyorum" dedi.

Güzelbey, Büyükşehir 
Belediyesi'nde muhtarlara yönelik 
düzenlenen toplantıda yaptığı 
konuşmada, Gaziantep'in, ABD 
ve Avrupalıların gıptayla baktığı 
tarihi Antep evlerine sahip 
olduğunu, ancak uçucu madde 
bağımlılarının, bu evleri mesken 
haline getirdiğini söyledi. Tarihi 
Antep Evleri’nin çok yakın zamanda 
değerinin anlaşılacağını belirterek, 
muhtarların mahallelerinde 
bulunan ve yıkılması gereken evleri 
Belediye'ye bildirmelerini isteyen 
Güzelbey, şöyle konuştu: "Belediye 
olarak, tarihi Antep evlerinin yok 
olmaktan kurtarılıp genç kuşaklara 
kazandırılması için yoğun çalışma 
içinde bulunuyoruz. Bu amaçla 100 
Yıl Kültür Parkı sonunda Antep evleri 
Sokağı oluşturmayı planlıyoruz. 
Oluşturmayı planladığımız sokakta 
bulunan evlerin içinde yöresel el 
sanatları ve yemeklerinin yapılmasını 
düşünüyoruz.

Bu projemiz hayata geçirildiğinde 

100. Yıl Parkı canlanacak. Aksi 
takdirde parkın yeni sahipleri 
tinerciler olacak."

Asım Güzelbey, AB fonlarından 
yararlanmak için çeşitli projeler 
hazırladıklarını, Gaziantep 
Ekonomisini Geliştirme Vakfı'nı 
yeniden aktif hale getirmeyi 
hedeflediklerini de sözlerine ekledi.

AK Parti Gaziantep Milletvekili 
Ahmet Uzer de yeşil kart 
dağılımında büyük adaletsizlik 
yaşandığını belirterek, muhtarların 
bu konuda daha hassas davranmasını 
istedi.

Uzer, üzerinde hiçbir mal varlığı 
bulunmayan, ancak maddi durumu 
iyi olan yeşil kart sahiplerinin 
bulunduğunu tespit ettiklerine 
dikkati çekerek, "Son model arabaları 
olan yeşil kart sahipleri var. Bu bizim 
vicdani davranmamız gereken bir 
konu. Muhtarlar mahallelerindeki 
fakir ve yardıma muhtaç insanları 
tespit ederek bildirsinler" diye 
konuştu.

Antepevleri Sokağı oluşturulacak
Büyükşehir Belediye Başkanı Asım Güzelbey 

yok olan tarihi Antep evlerini yaşatmak için "Antep 
evleri Sokağı" oluşturmayı planladıklarını söyledi.

Vali Bilgin, eşi Sezgi Bilgin, 
Büyükşehir Belediye Başkanı Asım 
Güzelbey, İl Jandarma Komutanı Albay 
Süleyman Kılıç, Emniyet Müdürü 
Feyzullah Arslan ve ilçe belediye 
başkanları ile birlikte 0-6 yaş grubunun 
kaldığı çocuk yuvasına ziyarette 
bulundu.

Çocuklarla bir süre sohbet eden Vali 
Bilgin ve eşi, çeşitli hediyeler dağıttı.

Bu sırada Batman'dan geldiği ve 
Türkçe bilmediği öğrenilen Mahsun 
Kaya isimli çocukla Büyükşehir 
Belediye Başkanı Asım Güzelbey 
yakından ilgilendi. Vali Bilgin’de, 
Kaya'ya oyuncak hediye etti.

Çocuklara bayram ziyareti
Vali Lütfullah Bilgin, Kurban Bayramı nedeniyle Sosyal 

Hizmetler İI Müdürlüğü'ne bağlı Çocuk Yuvası'nı ziyaret etti.
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HABERLERİ

YAZ ETKİSİ, BAZ ETKİSİ BİLE 
ENFLASYONU DURDURAMADI  

Köşe Taşı 

Ayşe Nur Yılmazer / Turizmci
ayseyilmazer@arsan.com.tr 

Yeni nesil “liyakat” sözcüğüne 
ne yazık ki yabancı. Biz 
Hacettepe Üniversitesi’nde çok 
iyi öğretmenlerin yetiştirdiği, 
çok iddialı bir bölümü bitirdik. 
Öğretmenlerimizin her biri 
gerçekten liyakat sahibiydi. 
Hacettepe Üniversitesinin 
kurucusu, efsane rektör 
İhsan Doğramacı bizim 
kaydolduğumuz İşletme 
Yönetimi bölümünü o yıl ilk 
defa Hacettepe Üniversitesi 
bünyesine eklemişti ve biz 22 
öğrencinin gerçekten birer 
kobay gibi, en mükemmel 
şekilde yetişmesini sağladı. 
Bu konuda çok iddialıydı. 
Hocalarımızın tamamı yurt 
dışında eğitim görmüş, ders 
vermiş, branşında otorite 
olan insanlardı. Derslerimize, 
konusunda en iyiler giriyordu. 
Hukuk eğitimimizi Ankara 
Hukuk fakültesi dekanı 

Prof. Dr. Tuğrul Ansay, para 
politikaları eğitimimizi Merkez 
Bankası başkanı, iktisat 
profesörü Prof. Dr. Cafer Tayyar 
Sadıklar, ekonomi eğitimizi 
Prof. Dr. Ayhan Tan, kalkınma 
planlaması eğitimimizi Prof. 
Dr. Abdülkadir Ateş’ten aldık. 
İsmini burada sayamadığım 
çok değerli hocaların elinde bir 
oya gibi işlenmenin ayrıcalığını 
yaşadık.

Son derece kaliteli bir eğitimi, 
eşi bulunmaz ideal hocalardan 
almanın mutluluğu ve 
özgüveniyle mezun olduk ve her 
birimiz vatanımıza hizmet için 
çeşitli yerlere dağılıp, aldığımız 
eğitimin hakkını vermek için 
çaba sarf ettik.

Bugün geldiğimiz noktada 

artık bilginin, liyakatın esamesi 
okunmuyor. Diplomasız 
insanlar en kritik noktalarda, 
cehaletlerinin özgüveniyle, 
yalan yanlış bilgilerle bizi 
son sürat bir uçurumun 
eşiğine sürüklüyorlar. Elifi 
mertek sananlar kendilerine 
“ekonomist” diyor ve “hurafe” 
denilebilecek mantıksız, 
mesnetsiz bilgilerle ekonomiyi 
çıkmaza sokuyorlar.

Bize öğretilenlerle 
uygulamalar taban tabana 
zıt ve ne yazık ki bu cahil 
cüretkarlar güç zehirlenmesiyle, 
ya da bizim sade vatandaşlar 
olarak asla anlayamayacağımız 
hesaplarla ülkeyi yok etmeye 
kararlı görünüyorlar.

Bu basiretsiz yönetimin son 
başarısızlıklarından biri de “Baz 
etkisine çok güvenmelerine 
rağmen” enflasyonu bir türlü 
düşürememeleri oldu. Ekonomi 
ve hükümet can çekişiyor. Yaz 
etkisi, baz etkisi bile enflasyonu 
düşürmeye yetmedi.

Enflasyon, genel fiyat 
seviyelerindeki sürekli artışı 
ifade ediyor ve genellikle belirli 
bir zaman diliminde fiyatların 
nasıl değiştiğini göstermek için 
hesaplanıyor.

Enflasyon hesaplamasında 
kullanılan karşılaştırma yılına 
“baz yıl” deniyor ve fiyat 
endeksi hesaplanırken genellikle 
baz yıl 100 olarak kabul ediliyor.

Fiyat endeksi, her bir ürünün 
fiyatının baz yıldaki fiyatına 
oranlanarak hesaplanıyor.

Örneğin, bir ürünün baz 
yıldaki fiyatı 50 TL ve bu yılki 
fiyatı 55 TL ise, bu ürün için 
endeks o ürünün fiyatının %10 

arttığını gösteriyor.
Bu ara çok sık kullanılan “baz 

etkisi”ni en anlaşılır biçimde 
özetlemek isterim: 

Faiz oranlarındaki değişimi 
ifade eden ölçüm birimine “Baz 
puan (Basis Point)” deniyor.  
Bir baz puan, onbinde bire 
(yani 0,0001) eşit. Örneğin, 
bir faiz oranı % 2,50'den % 
2,75'e yükselirse, bu 25 baz 
puanlık bir artışı ifade ediyor. 
Baz puanlar, özellikle küçük 
değişikliklerin önem taşıdığı 
finansal işlemlerde daha hassas 
bir ölçüm sağlıyor.

Baz etkisi (base effect), 
bir ekonomik göstergenin 
değişim oranını hesaplarken 
kullanılan referans (baz) 
döneminin etkisini ifade 
ediyor. Bu etki, özellikle yıllık 
bazda hesaplamalar yapılırken 
önemli, çünkü bir önceki yılın 
aynı dönemine kıyasla mevcut 

verilerdeki değişimin büyük 
veya küçük görünmesine neden 
olabiliyor.

Örnekle açıklamak isterim: 
2022 yılında enflasyonun 
%20 olduğunu kabul edelim. 
2023 yılında enflasyon oranı 
%5'e düşmüş olsun. Eğer 2022 
yılında enflasyon %3 gibi 
daha düşük bir rakam olsaydı, 
2023'teki %5'lik enflasyon oranı 
daha yüksek bir artış olarak 
görünecekti. Ancak, 2022 
yılında enflasyon çok yüksek 
olduğu için, yani %20 olduğu 
için, 2023 yılındaki %5'lik oran 
göreceli olarak düşük bir artış 
gibi göründü. Bu duruma baz 
etkisi deniyor.

Bir başka deyişle, geçen 
yılın enflasyon oranı %10 ise 

ve bu yıl aynı dönemde %8'e 
düşmüşse, bu durum yıllık 
enflasyonda bir düşüş olarak 
algılanabilir. Ancak bu düşüş, 
aslında geçen yılın yüksek baz 
seviyesinden kaynaklanmış olur.

Bir ay yüksek gelen bir 
enflasyon oranı, yıllık 
enflasyonu “yüksek baz 
etkisi” altına sokar. 12 ay 
geçtikten sonra o ayın 
enflasyon etkileri artık yıllık 
enflasyon hesaplamasına 
dahil edilmeyeceği için baz 
etkisinden çıkılmış olur.

Geçen yıl yaşanan kur 
artışları sonucu temmuz ayında 
aylık enflasyon yüzde 9,49 
gibi çok yüksek bir oranda 
gerçekleşmişti. Bu aylık artış, 
endeksi 9,49 puan artırmış 
oldu. Bu yılın temmuz ayında 
aylık enflasyon yüzde 3,23 
oldu. Bu durumda geçen 
yılın temmuz ayına ait yüzde 
9,49’luk enflasyon oranı 
endeksten çıkıp yeni gelen 
yüzde 3,23’lük oran girdi 
ve 12 aylık enflasyon ciddi 
oranda düşmüş gibi göründü, 
Ekonomiden sorumlu 
yetkililer “Enflasyon düşüyor” 
illizyonlarıyla halkı oyalamaya 
çalıştı, oysa çarşı pazardaki 
yangın daha yüksek alevlerle 
çatırdamaya devam ediyor. 
Bize de yine Allah bizi cahil 
cühelanın elinden kurtarsın, 
doğru yola kılavuzlasın” 
diye dua etmek düşüyor ama 
emekli, emekçi, sade vatandaş 
af etmiyor. Bir avuç cahil, 
doymayı bilmeyen, basiretsiz 
beceriksizin sebep olduğu bu 
hak edilmez acıyı unutmuyor, 
her geçen gün bileniyor. 

EMEKLİNİN AHI HÜKÜMETİ BİTİRİYOR

Operasyonda, M.A, S.B, M.A, A.B, C.H, 
M.A. ile A.İ. gözaltına alındı. Jandarmadaki 
işlemlerinin ardından adliyeye sevk edilen 
şüpheliler, çıkarıldıkları nöbetçi hakimlikçe 
tutuklandı.

Hawala sistemi nedir?
Hawala sistemi, günümüzde kullanılan en 

yaygın gayri resmi fon transfer sistemi olarak 
bilinmektedir. Hawala, bir bireyin veya grubun 
bir dizi gayri resmî ve genellikle lisanssız para 
borsaları vasıtasıyla, parayı başka bir coğrafi 

yere göndermek için kullandığı bir araç. Kara 
para aklama sisteminden ziyade ilkel bir para 
transferi yöntemi. Savaştan sonra ülkeden 
kaçan Suriyeliler de geride kalan yakınlarına 
para göndermek için bu yöntemi kullanıyor.

Hawala’da karşı tarafa para gönderecek kişi 
önce kendi bulunduğu yerde parayı teslim 
edebileceği bir aracı buluyor. Bu aracıya ise 
genellikle diğer kişilerden aldığı referans 
üstünden ulaşıyor - ki bu referans ona 
güvenmesinde önemli bir koşul. Aracıya 

göndermek istediği meblağı verip teslim 
alacak kişinin bilgilerini paylaşıyor. Daha 
sonra aracı, paranın ulaşacağı yerde hizmet 
veren diğer bir aracıyla iletişime geçiyor 
ve o kişiye belirlenen miktar kadar para 
aktarılmasını söylüyor. Ancak aracılar 
arasında fiziksel para gönderimi olmuyor, 
karşılıklı hesap defterleri var. Aracılar 
arasında çıkan hesap dengesizlikleri farklı 
yöntemlerle ve belirli zaman aralıklarıyla 
gideriliyor. 

Antep’te kara para aklama operasyonunda 6 kişi tutuklandıAntep’te kara para aklama operasyonunda 6 kişi tutuklandı

Mülteci sayısının fazla olması 
işsizliğin artmasında rol oynuyor

İlerleyen dönemlerde işsizliğin daha da 
artacağına dikkat çeken Göçmen, ‘’Gün 
geçtikçe ülkemizin nüfusu hızla artıyor. Bir 
taraftan nüfus artarken diğer taraftan ise 
istihdamın azalmasıyla daha büyük işsizlikle 
karşı karşıya kalabiliriz. Ayrıca Gaziantep’te 
mülteci sayısının fazla olması da işsizliğin 
artmasında önemli bir rol oynuyor’’ tespitini 
yaptı. 

Teşvik verilmediği sürece 
istihdamın artmasını bekleyemeyiz

Resmi rakamlara göre şehirdeki mülteci 
sayısının 450 bin civarında olduğunu 
kaydeden Başkan Göçmen, ‘’Mültecilerin 
dörtte birinin iş gücüne katıldığını 
düşünürsek, kentteki vatandaşlarımızın 
ne kadarının işsiz olduğunu ortaya çıkar. 

Dolayısıyla Gaziantep’teki işsizlik oranı 
ülke ortalamasının altında değil. İşsizliği 
düşürmek için istihdam yaratılmalı, 
sermayenin yeniden üretime yönelmeli. 
Bunun yanı sıra devletinde istihdama 
teşvik vermesi gerekiyor. Teşvik verilmediği 
sürece istihdamın artmasını bekleyemeyiz’’ 
ifadelerini kullandı. 

Ülkede geniş tanımlı işsizlik
yüzde 30 seviyelerinde

Ülkede geniş tanımlı işsizliğin yüzde 
30 seviyelerinde olduğunu dile getiren 
Göçmen, ‘’Türkiye’de yaşanan ekonomik 
krizi sadece vergiler ve zamlarla aşmaya 
çalıştığımız müddetçe sorunlarını 
çözmemizin mümkünatı yok. Çünkü 30 
milyar dolar borç alan Türkiye, bir yılda 7 
milyar dolar faiz ödemiş. Ülkenin çiftçisine 
verilen destek 4 milyar dolar iken faize 

ödediğimiz para bundan daha fazla. Bu 
şekilde ekonomik krizin aşılması mümkün 
değil’’ açıklamasını yaptı.

İşsizliğin artmasıyla 
birlikte üretim geriledi

İşsizliğin artmasıyla birlikte üretimin 
gerilediğini sözlerine ekleyen Göçmen, 
‘’Üretime dayalı bir ekonomik model 
geliştirmediğimiz sürece sağlıklı bir 
kalkınmadan söz edemeyiz. Şu anda 
açıklanan ekonomik programlarda 
tedbirlerle dayalı hiçbir şey görmüyoruz. 
Mevduat faiz oranlarının yükselmesi ile 
birlikte paralarını banka faizine yatıran 
vatandaş kolay yoldan kazanmaya başladı. 
Üretime yönelmesi gereken sermaye 
bankalara yönelmeye başladı. Tabi ki bu 
da ülkemizin geleceği adına doğru bir şey 
değil’’ şeklinde konuştu. Haber Merkezi 

‘Halkın sağlık hakkı için yoksulluğa itirazımız 
var’ diyen Dağdemir, ‘’Bir sosyal hukuk 
devletinde halkın yeterli ve dengeli beslenmesi, 
sağlıklı konutlarda yaşaması, temiz çevrede 
sağlıklı hava soluması, gelir ve gelecek kaygısı 
olmadan, ruhsal ve sosyal yaşamını sürdürmesi 
öncelikli sağlık hakkı. Halkımızın derin 
yoksulluğuna tanıklık eden sağlık çalışanları 
olarak itiraz ediyoruz. Halkın sağlığını 
korumak, sağaltmak, sürekliliğini sağlamak 
konusunda sorumluluğumuz olduğu bilinciyle 
sağlık çalışanı olarak sesimizi yükseltiyoruz’’ 
ifadelerini kullandı. 

Vergi de adalet çağrısını bir kez daha 
yineleyen Dağdemir, ‘’Türkiye’nin dört bir 
yanında sağlık merkezleri önlerinde, vergi 
dairelerinin kapısında 23 haftadır “Vergide 
Adalet” istiyoruz. Yılın ilk ayından itibaren, 
düşük düzeyde tutulan vergi dilimleri nedeniyle 
ücretlerimizden yüksek vergi kesintileri 
yapılıyor. Bu kesintiler yıl sonuna doğru yüzde 
35 civarına çıkıyor. Bu adaletsiz ve eşitsiz vergi 
uygulamasına karşılık her ay sabit kalmak 
koşuluyla en fazla yüzde 15 vergi kesinti 
talebini yineliyoruz. Vergide ve gelirde adalet 
için 23 haftadır sürdürdüğümüz eylemlerimiz 
haklarımıza kavuşuncaya dek sürecek. Derin 
yoksulluk yaşayan hastalarımızla, halkımızla bu 
mücadeleyi kazanacağız’’ dedi. Haber Merkezi 

Yüksek vergiler eşitsizliği artırıp 
yoksulluğu derinleştiriyor

Genelgeye göre, ilkokullarda sınav saati 
uygulaması kaldırıldı.

Milli Eğitim Bakanlığı (MEB) yeni eğitim 
öğretim yılı hazırlık genelgesini yayımladı.

TRT Haber'in aktardığına göre, genelge 
kapsamında ilkokullarda sınav saati kaldırıldı. 
Ölçme yaklaşımı yerine, süreç odaklı ölçme ve 
değerlendirme uygulamaları benimsenecek.

Genelgeye göre, ücretsiz dağıtımı yapılan 
kaynaklar dışında kaynak aldırılmaması 
için tedbir alınacak. Okul-aile iş birliği 
güçlendirilecek. Yeni dönemde uygulanan 
faliyetler ile okulda yürütülen çalışmalar 
hakkında veliler bilgilendirilecek.

Okullarda sınıf mevcutlarında azalma olması 
durumunda şubeler birleştirilecek.t24

İlkokullarda sınav saati uygulaması kaldırıldı

Kahvaltı sofralarının vazgeçilmezleri 
olan, lezzeti, kokusu ve tadı bakımından 
hiçbir ürüne benzemeyen Antep peynirinde 
sezon kapanmasına son bir ay kaldı. Ancak 
peynirciler, fiyatların yüksek olmasından 
dolayı beklediklerini satışı yapamadıklarını 
belirtti. 

Fiyatlar yüzde 80 arttı
Güneydoğu Anadolu Bölgesi’nin 

hem mutfağında hem de kahvaltısında 
önemli bir yere sahip olan, genellikle kış 
mevsiminde fazlaca tüketilen ve Nisan 
ayında sezonu başlayan Antep peyniri de 
artan maliyetlerden etkilendi. Geçen yıl 
170 liraya satılan keçi peynirinin kilogramı 
girdi maliyetleri ile birlikte 300 liraya 
çıktı. Fiyatların yüzde 80 oranında artış 
göstermesi ile birlikte vatandaş peynire 
hasret kaldı. Satışların düştüğünü belirten 
peynirciler, sezonun umdukları gibi 
geçmediğini kaydetti. 

Peynir sezonunun kapanmasına 
son bir ay kaldı

Peynir sezonun bir aya kadar kapanacağını 
sözlerine ekleyen Peynirci Ercan Özdemir, 
‘’Bir aya kadar keçi ve koyun hamilelik 
dönemine gireceği için sütü biter. Bir ay 
içerisinde vatandaş peynirini almalı, yoksa 
2025 yılının nisan ayına kadar beklemek 
zorunda kalacak. Fiyatlar çok yüksek 
olduğundan satışlarımız geçen yıla oranlara 
neredeyse yüzde 25 azaldı’’ tespitini yaptı.

Bugüne kadar böylesine
bir sezon yaşamadık

Fiyatların pahalı olmasının satışları 
düşürdüğünü kaydeden Özdemir, ‘’Bu 
sene istediğimiz satışı yapamadığımız gibi 
beklediğimiz gibi bir sezon geçirmedik. 
Yaklaşık 1994 yılından beri bu sektörün 
içerisindeyim, bugüne kadar böylesine bir 
sezon yaşamadık. Kısacası umduğumuzu 
bulamadık’’ şeklinde konuştu.

Keçi ve koyun peynirinin kilogramının 
280 ile 300 lira arasında değiştiğini 
vurgulayan Özdemir, ‘’İnek ve diğer 
hayvanların peynirlerinin kilogramı ise 
250 ile 260 arasında değişkenlik gösteriyor. 
Geçen yıl 170-180 liraya sattığımız keçi 
peynirinin kilogramını bu sene 300 liradan 
satıyoruz. Üretici, ‘Sütü peynir yapmayıp, 
dondurmacıya versem daha çok para 
kazanırım’ diyor. Ama her şeye rağmen 
peynir yapıyorlar’’ ifadelerini kullandı.

Girdi maliyetlerindeki 
artış fiyatları yükseltti

Fiyatların yükselmesini akaryakıta 
bağlayan Özdemir, ‘’Peynirlerimiz, Araban, 
Yavuzeli ve Soft gibi çevre köylerden 
geliyor. Vatandaş peynir alırken dikkat 
etmeli. AVM ve marketlerde satılan peynir 
ile bizim sattığımız peynirleri kesinlikle 
karıştırmasınlar. Çünkü o peynirler 
fabrikalarda yapılırken bizim peynirlerimiz 
ise doğal yollarla yapılıyor. Eline aldığın 
peynir sıktığında dağılmıyorsa, içerisinde 
delik yoksa veya ağıza alındığında ‘Gıcır 
gıcır’ ediyorsa o peynir kalitedir’’ mesajını 
verdi. Haber Merkezi 

Peynirciler, sezondan umduğunu bulamadı

Çağkuyu Mahallesi’nde yaşayan Ünal 
ailesinin küçük oğulları Hüseyin, doğuştan 
gelen kalp rahatsızlığı nedeniyle zorlu bir 
tedavi süreci geçirdi. Ameliyatla sağlığına 
kavuşan minik Hüseyin, Başkan Yılmaz’ın 
ziyaretinden büyük mutluluk duydu.

Şehitkamil Belediyesi, Hüseyin Ünal’ın 
kalp ameliyatı ve tedavi masraflarını 
tamamen karşılayarak, Ünal ailesine büyük 
bir destek sağladı. Zorlu süreçte aileye 
yalnız olmadıklarını hissettiren bu destek, 
minik Hüseyin’in sağlığına kavuşmasında 
önemli bir rol oynadı. Tedavi sürecinin 
tamamlanmasının ardından Hüseyin’i 
evinde ziyaret eden Başkan Umut Yılmaz, 
Hüseyin’e hediye ettiği oyuncaklarla onun 
yüzünü güldürdü.

Başkan Yılmaz, ziyaret esnasında yaptığı 
açıklamada yardım taleplerine kayıtsız 
kalamayacaklarını kaydederek “Bizden 
böyle bir yardım istendi. Ben bu yardımı 
cebimden yapmadım. Harcanan para, 
halkımızın parası ama biz buna vesile olduk. 
Geldim, Hüseyin’i gördüm. Bu gece son 
5 ayın en mutlu gecesini yaşıyorum. Çok 
mutlu oldum. Böyle çocuklarımızı görünce, 
keşke imkânımız olsa da yardıma ihtiyacı 
olan tüm hastalara maddi anlamda çare 
bulabilsek. Ben çok üzülüyorum. Ailemize, 
geçmiş olsun dileklerimi iletiyorum.” 
ifadelerini kullandı. Haber Merkezi

Kalp ameliyatı geçiren minik 
Hüseyin’e oyuncak götürdü

Gazikent Mahallesi, son dönemde yapılan 
kapsamlı asfalt çalışmalarıyla yepyeni bir 
çehreye kavuşuyor. Şehitkamil Belediye 
Başkanı Umut Yılmaz’ın talimatıyla yürütülen 
çalışmalar, bölge sakinlerinin uzun süredir 
beklediği hizmetlerin hayata geçirilmesi 
anlamında büyük bir memnuniyet oluşturdu.

Şehitkamil Belediyesinin, Gazikent 
Mahallesi’ni daha yaşanabilir ve modern bir 
yer haline getirme çabaları, halk tarafından 
takdirle karşılandı. Şehitkamil Belediye 
Başkanı Umut Yılmaz liderliğinde yürütülen 
çalışmalar, bölgeye daha pek çok yenilik 
getirecek. Mahalle sakinlerinin yaşam 
kalitesini artırmaya yönelik çalışmaların 
artarak devam edeceği belirtildi.

Şehitkamil Belediyesinin Gazikent’e 
yönelik çalışmaları sadece asfaltla sınırlı 
kalmayıp, kaldırımların yenilenmesi, çevre 
düzenlemeleri ve diğer altyapı çalışmalarını 
da kapsıyor. Mahalle sakinleri, uzun yıllardır 
bekledikleri bu hizmetlerin sonunda hayata 
geçmesinden dolayı büyük bir memnuniyet 
duyduğunu ifade etti.

Gazikent’te, Fen İşleri Müdürlüğü 
ekiplerinin titiz ve özverili çalışmaları 
sayesinde hem araç sürücüleri hem de yayalar 
için günlük yaşam koşulları önemli ölçüde 
iyileşecek. Bölgedeki ulaşım, daha güvenli 

ve konforlu bir hale gelecek. Çalışmaların 
tamamlanmasının ardından Gazikent 
modern bir görünüm kazanacak. Çalışmalar, 
çok kısa bir süre içerisinde tamamlanacak.

Gazikent Mahalle Muhtarı Mustafa 
Bişkin, mahalledeki değişimden duyduğu 
memnuniyeti dile getirirken, bu süreçte 
büyük bir özveri ile çalışan Şehitkamil 
Belediye Başkanı Umut Başkan’a özel olarak 
teşekkür etti. Bişkin, “Ben, 20 yıldır bu 
mahallede oturuyorum. Umut Başkanımızın 
haricinde mahallemize hizmet yapıldığını 
görmedim. Başkanımıza çok teşekkür ederim. 
Mahallemizin asfaltları, kaldırımları yapılıyor. 
Alabildiğince hizmetlerimiz devam ediyor.” 
şeklinde konuştu.

Muhtarın yanı sıra mahalle sakinleri de bu 
hizmetlerin mahalleye sağladığı katma değeri 
takdirle karşıladı. 13 yıldır Gazikent’te ikamet 
eden Hüsnü Yıldırım, yıllardır bekledikleri 
hizmetleri nihayet görmeye başladıklarını 
belirterek, “Başkanımıza, yaptığı bu 
hizmetlerden dolayı çok çok teşekkür ederiz. 
Bugüne kadar yapılmayan hizmetlere karşın 
bugünlerde hizmet görmeye başladık. Ben, 13 
yıldır bu mahallede oturuyorum. Daha önce 
böyle bir hizmet görmedim. Başkanımıza, 
hizmetlerinden dolayı çok çok teşekkür 
ederim.” ifadelerini kullandı. Haber Merkezi

Gazikent Mahallesi, beklenen 
hizmetlerin gelmesinden memnun

Kentte işsizlik rakamları ülke Kentte işsizlik rakamları ülke 
ortalamasının altında değil!ortalamasının altında değil!


